
پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری|  
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
اولین ساعات صبح دیروز )دوشنبه( برای بازدید از مناطق 
زلزله زده به صورت ســرزده وارد کرمانشاه شدند. رهبر 
معظم انقلاب اسلامی ابتدا در شهر سرپل ذهاب حضور 
یافتند و از مناطق خســارت دیده بازدید کردند. ایشان 
سپس در جمع مردم داغدار و مصیبت زده سرپل ذهاب 

حاضر شدند و دقایقی در جمع آنان سخنرانی کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای خطاب به مردم گفتند: بسیار 
مایل بودم که در زمان شادی دلها و خرمی زندگی به شهر 
شما مردم مهربان و باوفا بیایم نه در شرایطی که دچار غم و 

بلا و چنین مصیبت شدیدی هستید.
رهبر معظم انقلاب اسلامی با ابراز همدردی با یکایک 
دلهای داغدار در شهرها و روستاهای آسیب دیده، افزودند: 
با غم شــما، دلهای ما پر از غم و افکار ما نیز گرفتار شد. 
ایشان با اشاره به مقاومت و ایثار و ایستادگی مردم استان 
کرمانشاه در دوران دفاع مقدس، خاطرنشان کردند: این 
اولین باری نیست که شهر شــما مردم صبور و مهربان و 
شــهرهای اطراف آن دچار چنین مشکلاتی شده است 
بلکه شــما در دوران جنگ تحمیلی نیز محکم و استوار، 
مردانگی و اســتقامت و پهلوانی خــود را در مقابل درد و 
رنج ها نشان دادید و امروز نیز نشان خواهید داد. حضرت 
آیت الله خامنه ای گفتند: انســان های بزرگ و دلاور در 
مقابل حوادث می ایستند و آن حوادث را مغلوب اراده خود 
می کنند، بنابراین اگر چه زلزله، بلا و مصیبت بزرگی است 
که با ویرانی، همه را داغدار و مصیبت زده می کند اما همین 
زلزله در اثر ایســتادگی مردم و تلاش آنان برای تجدید 
حیات و آبادانی و عمران می تواند به یک نعمت تبدیل شود. 
رهبر معظم انقلاب اسلامی با تأکید بر این که می توان با 
ایستادگی در مقابل مشکلات و بهره گیری از ظرفیت های 
عظیم ملت در مقابل بلایای طبیعی و تحمیلی ایستادگی 
کرد، افزودند: این حادثه، ملت ایران را به حرکت در آورد 
و مردم در همه نقاط کشور، با احساس این که دلشان در 
کرمانشاه است و به کرمانشاه مدیونند، به قدر وسع و توان 
خود به وظیفه کمک رسانی عمل کردند. ایشان افزودند: 
مسئولان به ویژه در برخی بخش ها در این حادثه خوش 
درخشــیدند و کار و تلاش کردند و در همان ساعات اول 
حادثه، ارتش در شهرها و سپاه در روستاها با حضور موثر، 
به یاری افرادِ زیرِ آوارمانده شــتافتند اما من به این حد از 
تلاش ها قانع نیستم بنابراین مسئولان بخش های مختلف 

باید تلاش و مجاهدت خود را مضاعف کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای مــردم را به تلاش برای آباد 
ســاختن منطقه و رقم زدن روزگاری بهتر فرا خواندند و 

خطاب به آنان گفتند: چشم امید را به نیرو، تلاش و قدرت 
خود معطوف کنید و با تکیه به غیرت خدادادی، زندگی 
شاد و باطراوتی بسازید. برنامه بازدید رهبر معظم انقلاب 
اســلامی از برخی بخش های آسیب دیده دیگر از حادثه 
زلزله در سرپل ذهاب ادامه دارد و اخبار و تصاویر تکمیلی 

از این بازدیدها متعاقباً منتشر خواهد شد.
مطمئنم با همت جوانان غیور، روستاها بهتر از 

قبل ساخته خواهد شد
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در ادامه حضور در مناطق زلزله زده کرمانشاه، از روستاهای 
کوئیک مجید، کوئیک عزیز، کوئیک حسن، سراب ذهاب 
و قلعه بهادری بازدید کردند. حضرت آیت الله خامنه ای 
در جمــع مردم این روســتاها ضمن ابــراز همدردی با 
مصیبت زدگان گفتند: من از ســاعات اول حادثه دائماً 
به مسئولان برای رســیدگی به حال مردم سفارش های 
لازم را کردم تا بخشــی از مشکلات شــما عزیزان حل 
شود و خوشبختانه نیروهای مسلح و غیرمسلح کارها و 
تلاش های خوبی تاکنون انجام داده اند که لازم است این 
فعالیت ها با قوت ادامه یابد.  رهبر معظم انقلاب اسلامی با 
اشاره به خسارات سنگین زلزله و نابود شدن کامل برخی 
از روستاها، افزودند: از این که شما جوانان مومن و بانشاط را 
از نزدیک زیارت کردم بسیار خرسندم و مطمئنم به لطف 
خدا و با تلاش مسئولان و همت مردم و شما جوانان عزیز، 

روستاها بهتر از قبل ساخته خواهد شد.

ایشان از خداوند متعال، صبر و سکینه و نزول رحمت 
الهی را بر زنان و مردان غیور و باوفای کرمانشاه مسئلت 
کردند و گفتند: امروز ما در این تلخی ها و غم ها با شــما 
شریک هستیم و امیدواریم بتوانید زندگی را از نو بسازید تا 
در شادی ها نیز با شما شریک باشیم و این حادثه، بهانه ای 
برای تخفیف آلام روستاهای کرمانشاه شود که پیش از 

زلزله نیز مشکلات زیادی داشتند.
لزوم تأمین مسکن زلزله زدگان با مدیریت 

متمرکز و کار جهادی
حضرت آیت الله خامنــه ای بعد از بازدیــد از مناطق 
زلزله زده در جلسه رســیدگی به مشکلات زلزله زدگان 
در جمع مسئولان استانی و محلی و جمعی از فرماندهان 
نظامی و انتظامی، وظایف مسئولان را در قبال زلزله زدگان 
استان کرمانشاه، بسیار سنگین خواندند و تأکید کردند: 
مهم ترین اولویت کنونی، مسأله تأمین مسکن زلزله زدگان 
و بازسازی مناطق تخریب شده و آسیب دیده است که باید 
با پشتیبانی دستگاه های مختلف نظامی و غیرنظامی و 
با مدیریت متمرکز و کار جهادی و با سرعت عمل لازم، 
انجام گیرد. ایشــان با تأکید بر این که مردم آسیب دیده 
باید پیشرفت کار را حس کنند، گفتند: در این زمین لرزه، 
وسعت مناطق آسیب دیده زیاد است و اگرچه شهر سرپل 
ذهاب و برخی شهرهای دیگر خسارات سنگینی دیده اند 
اما برخی روستاها به کلی ویران شده اند که حادثه مهمی 
است. رهبر معظم انقلاب اســلامی با اشاره به مصائب و 

ســختی ها و گرفتاری های زلزله زدگان افزودند: ما چون 
خودمان به حادثه زلزله مبتلا نشــده ایم، شاید متوجه 
مصیبت زلزله زدگان نشویم. کسانی که تا دیروز در کنار 
خانواده خود در یک مسکن، با آرامش زندگی می کردند، به 
یکباره هم زندگی خود را از دست داده اند و اکنون در فصل 

سرما همه زندگی آنان در یک چادر خلاصه شده است.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر این که باید اهمیت 
این حادثه را متوجه شد تا بتوانیم به اهمیت وظایف خود 
پی ببریم، خاطرنشان کردند: در حوادثی همچون زلزله، 
یکی از موارد مورد نیاز در همان ســاعات اولیه، موضوع 
نجات اســت که در این منطقه به دلیل حضور به موقع 
ارتش، سپاه و نیروی انتظامی، مسأله نجات تقریباً به شکل 

قابل قبولی انجام شد.
ایشان خاطرنشــان کردند: با توجه به بازدیدی که از 
برخی مناطق زلزله زده داشــتم و با توجه به گستردگی 
منطقه آسیب دیده، اگر موضوع نجات در همان ساعات 
اولیه به سرعت انجام نمی گرفت، تلفات قطعاً چندین برابر 
میزان فعلی بود. رهبر معظم انقلاب اسلامی با اشاره به 
برگزاری جلسات متعدد خود با مسئولان دولتی در زمان 
زلزله بم، گفتند: در پی آن جلسات، ستاد مدیریت بحران 
شکل گرفت تا در همان لحظات اولیه حوادث طبیعی، 
این ســتاد وارد عمل شــود. حضرت آیت الله خامنه ای، 
موضوع »امداد« را بعد از موضــوع »نجات« یکی دیگر 
از مســائل مهم در حوادث و بلایای طبیعی برشمردند 
و افزودند: اگرچه در امداد نیز سرعت مورد نیاز است اما 
امداد، فوری و تمام شدنی نیست زیرا در هر برهه از زمان، 
بخش های مخصوص به خود را دارد. ایشان تأکید کردند: 
در حادثه ای همچون زلزله، در مراحل اولیه امداد، تأمین 
نیازهای فوری همچون غذا، آب، امکانات زندگی و لباس 
مورد توجه است اما بعد از این مراحل، مهم ترین مرحله 
جمع آوری نخاله ها در شهرها و روستاها و سپس تأمین 
مسکن است که کار عظیم و دشواری است و باید حتماً 
انجام گیرد. رهبر معظم انقلاب اسلامی، سرعت عمل در 
ســاخت خانه های مردم آسیب دیده و همچنین تأمین 
وسایل گرمایشی را ضروری برشــمردند و خاطرنشان 
کردند: برای انجام این مســئولیت ســنگین، مدیریت 

متمرکز لازم است.
حضرت آیــت الله خامنــه ای با قدردانــی از زحمات 
مسئولان به ویژه دســتگاه ها و نهادهایی که کمر همت 
بســتند و از همان ابتدای حادثه به طور جدی وارد عمل 
شــدند، گفتند: علاوه بر تمرکز مدیریت، کار جهادی و 
پیگیری مستمر کارها و سرعت عمل باید در دستورکار 

مسئولان قرار گیرد. 

دولت

خبر

رهبر معظم انقلاب در جلسه رسیدگی به مشکلات زلزله زدگان استان کرمانشاه تاکید کردند:

پس لرزه های زلزله کرمانشاه به صحن علنی تامین مسکن زلزله زدگان با کار جهادی
مجلس رسید 

آغاز تحقیق و تفحص از مسکن مهر 
شهروند| خرابی هــای ناشــی از زلزله اخیر، 
به ویژه مسکن مهر در اســتان کرمانشاه موجب 
شــد تا تحقیق و تفحص از این پروژه که ازجمله 
دســتاوردهای دولت احمدی نژاد بود، به مجلس 
شورای اسلامی برسد. یک روز بعد از بروز زلزله در 
نوار غربی کشور و تخریب حاصل از خانه هایی که 
تحت عنوان مسکن مهر ساخته و به مردم تحویل 
داده شده بود، موجب شد تا هم رئیس جمهوری و 
هم معاون اول وی به خرابی های ناشی از این پروژه 
واکنش نشان دهند. در این میان سخنان اسحاق 
جهانگیری بیشترین واکنش را در میان موافقان و 

مخالفان آن به همراه داشت. 
سخنان معاون رئیس جمهوری موجب شد تا 
نقطه مشترک نطق های میان دستور نمایندگان 
در جلســه علنی دیروز به این موضوع اختصاص 
پیدا کند، به گونه ای که برخــی از نمایندگان از 
کلیدخوردن طرح تحقیق و تفحص از مسکن مهر 

را مطرح کردند.
مسکن مهر در حلقه موافقان و مخالفان

دیروز نطق های میان دستور نمایندگان مجلس 
در جلسه علنی مجلس به موضوع مردم زلزله زده 
کرمانشاه اختصاص پیدا کرد؛ نماینده مردم مشهد 
پای صحبت های معاون اول در مورد مسکن مهر 
کرمانشاه را هم به مجلس باز کرد. منصور مرادي 
نماینده مریوان نیز ابتداي نطقش را با زبان کردي 
عنوان کرد و در ادامه به زبان فارسی از فعالیت هاي 
دولت براي کمک به مناطق زلزله زده انتقاد کرد. 
محمدرضا صباغیان نماینده مردم بافق و مهریز نیز 
در رابطه با زلزله کرمانشاه گفت: »بسیاري از گره ها 
با نظارت مجلس حل مي شود. همان طور که اگر 
ما نظارت نداشته باشیم، بسیاري از گره ها ایجاد 

مي شود.« 
 پیگیری نتیجه گزارش کمیسیون اصل ۹۰ 

درباره مسکن مهر 
همزمان یک عضو کمیسیون اصل۹۰ مجلس 
بر ضرورت پیگیری گزارش پیشین این کمیسیون 
در مورد مســکن مهر تأکید کرد. بهرام پارسایی 
در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: »گزارشی که در 
کمیسیون اصل۹۰ درباره  مسکن مهر تهیه شده 
بود، فقط مربوط به این دوره از مجلس شــورای 
اسلامی نبود و جلســات زیادی با دستگاه های 
مربوطــه ازجملــه ســازمان بازرســی، دیوان 
محاسبات و وزارت راه و شهرســازی برگزار شد 
و یکی از مطالبی که در آن مطرح شــد، واگذاری 
این مجموعه ها به پیمانکاران و عدم نظارت دقیق 
بود که در زلزله اخیر کرمانشــاه خود را نشــان 
داد.« وی افــزود: »حداقل انتظــار این بود که در 
زلزله اخیر ساختمان های نوساز مقاومتی داشته 
باشند، اما شاهد این بودیم که هم مسکن مهر و 
هم بیمارســتان نوســاز در این منطقه با خرابی 
زیادی مواجه شد. متاسفانه در مورد ساخت این 
بناها نه نظارتی صورت می گیرد و نه بازخواستی 
انجام می شود. معمولا کسانی که سازندگان این 
مجموعه ها هستند، هم پاسخگو نبوده و کسی هم 

از آنها پاسخی نمی خواهد.«
تحقیق و تفحص

 از مسکن مهر کلید خورد
بعد از این اظهارات نماینــدگان و پس از پایان 
جلسه علنی مجلس بود که مصطفی کواکبیان 
به میان خبرنگاران آمــد و از ارایه طرح تحقیق و 
تفحص از مســکن مهر به هیأت رئیسه مجلس 
خبر داد. مصطفــی کواکبیان گفــت: »بیش از 
15 نماینده مجلس طرح تحقیــق و تفحص از 
مسکن مهر و سایر پروژه های مسکن احداث شده 
توسط راه وشهرســازی را به هیأت رئیسه جهت 
طی مراحل و بررسی در صحن علنی ارجاع داد.« 
وی در توضیح دلیل تهیه طرح تحقیق و تفحص 
گفت: » ما نمایندگان به دنبال آن هســتیم که 
بدانیم ساختمان های مســکن مهر چه میزان از 
استحکام، قدرت و قوت کافی را برخوردار هستند؛ 
البته این موضوع تنها شامل مسکن مهر نمی شود 
و همه پروژه های مسکن توسط وزارت راه از دولت 
نهم تا دولت فعلی را شامل می شود.« کواکبیان در 
پایان گفت: »در این تحقیق و تفحص از مراکز نظام 
مهندسی استان ها نیز استعلام های لازم صورت 
می گیرد تا قوت، قدرت و کیفیت ساخت وسازها 

و منابع مالی آنها مشخص شود.«
سرانجام تحقیق و تفحص های قبلی

طرح موضوع تحقیق و تفحص از مسکن مهر، 
درحالی مطرح شــده اســت که پیش از این نیز 
تحقیق و تفحــص از »شــهرداری« و »صندوق 
ذخیره فرهنگیان« در مجلس کلید خورده بود اما 
فعلا نتیجه ای در پی نداشته است. ماه  های پایانی 
 ســال ۹5 درحالی  که بررسی دلایل رد تحقیق و 
تفحص از شهرداری تهران در دستور کار نخست 
مجلس قرار گرفته بود، با رأی نمایندگان این طرح 

تفحص از دستورکار مجلس خارج شد. 
تفحص از صندوق ذخیره فرهنگیان نیز ازجمله 
اقداماتی بود که به نتیجه نرسید. هرچند چند روز 
پیش علیرضا سلیمی عضو هیأت رئیسه کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس اعلام کرد که گزارش 
تحقیق و تفحص از صنــدوق ذخیره فرهنگیان 
جمع بندی نهایی شده و قرار شد پس از تدوین و 
ویرایش در اختیار هیأت رئیسه مجلس برای قرائت 
در صحن علنی پارلمان قرار گیرد، اما هنوز که از 

این گزارش خبری نیست.
حالا باید دید بــا توجه به زلزله کرمانشــاه و 
خرابی های مسکن مهر در مناطق زلزله زده طرح 
تحقیق و تفحص از مســکن مهر به کجا خواهد 

رسید. 

از سوی رئیس جمهوری صورت گرفت

ارسال لایحه »اصلاح قانون مبارزه با 
پولشویی« به مجلس

پایــگاه اطلاع رســانی دولــت| دیــروز 
رئیس جمهــوری لایحــه »اصلاح قانون مبــارزه با 
پولشویی« را برای تشریفات قانونی به مجلس شورای 
اســلامی تقدیم کرد. در مقدمه توجیهی این لایحه 
آمده است: با توجه به اشکالات قانون مبارزه با پولشویی 
ازجمله عدم تناسب جرم و مجازات، فقدان بازدارندگی 
و اثربخشی مجازات ها، تحدید دایره شمول جرم منشأ 
به جرایم داخل کشور، عدم امکان پیگرد جرم پولشویی 
به صورت مستقل از جرم منشا، نبود رویه های اجرایی 
مناســب جهت توقیف اموال و ابزار حاصل از ارتکاب 
جرایم مربوط و با توجه به ضرورت پیش  بینی ساختار 
 FIU )عملیاتی مبارزه با پولشویی )واحد اطلاعات مالی
در ســطح قانون و انتزاع وظایف اجرایی از شورایعالی 
مبارزه با پولشویی و به منظور اصلاح قانون مذکور در 
راســتای برآورده کردن نیازهای داخلی و نیز تطبیق 
با اســتانداردهای بین المللی، ایــن لایحه برای طی 
تشریفات قانونی تقدیم می شود. براساس اصلاحیه 
ماده یک اصل بر صحت معاملات اســت. براســاس 
اصلاحیه مــاده )۴( هم به منظور سیاســت گذاری، 
نظارت راهبردی و هماهنگی بین دستگاه های ذیربط 
و مقابله با جرم پولشویی و پیشگیری از آن شورایعالي 
مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم به ریاست 
و مسئولیت وزیر امور اقتصادي و دارایي و با عضویت 
وزرای صنعــت، معدن و تجارت، اطلاعات، کشــور، 
دادگســتری، امور خارجه و رئیس کل بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران تشکیل مي گردد. در ماده )5( 
هم بعد از عبارت »اشخاص حقوقی« عبارت »مشاغل 
غیرمالی و موسسات غیرانتفاعی همچنین موسساتی 
که شمول قانون بر آنها مستلزم ذکر نام است« و بعد 
از واژه »شهرداری ها« عبارت »شرکت ملی نفت ایران، 
سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران، صندوق های 
بازنشستگی، نهادهای عمومی غیردولتی، تعاونی های 
اعتباری، صرافی ها، بازار ســرمایه )بورس های اوراق 
بهادار( و ســایر بورس ها، شــرکت های کارگزاری، 
صندوق ها و شرکت های ســرمایه گذاری« اضافه و 
عبارت »در اجرای این قانون« به عبارت »در ارتباط با 
پولشویی« اصلاح می شود. همچنین متن زیر به عنوان 
ماده )۷( مکرر به قانون الحاق می شود: به منظور اجرای 
این قانــون و قانون مبارزه با تأمین مالی تروریســم، 
سیاست ها و تصمیمات شورایعالی مبارزه با پولشویی و 
تأمین مالی تروریسم و مراجع ذی صلاح مربوط، مرکز 
اطلاعات مالی با منابع و امکانات کافی تحت نظارت و 
هدایت شورای مذکور در تشــکیلات داخلی وزارت 
امور اقتصادی و دارایی تشــکیل می شود و رئیس آن 
به موجب شرایطی که در آیین نامه اجرایی این قانون 
پیش بینی می گردد با پیشــنهاد وزیر امور اقتصادی 
و دارایــی و تصویب هیأت وزیران تعیین می شــود. 
مــاده )۹( و تبصره های آن هم به شــرح زیر اصلاح و 
دو تبصره به عنوان تبصره های )۴( و )5( به آن اضافه 
می شود. متون زیر به عنوان مواد )1۳(، )1۴( و )15( 
به قانون اضافه می  شود: ماده 1۳- مسئولیت کیفری 
ناشی از شرکت و معاونت در جرایم موضوع این قانون 
و تشدید و تخفیف مجازات مرتکبین حسب مورد تابع 
قانون مجازات اسلامی - مصوب 1۳۹۲- است. ماده 
1۴- شروع به جرم پولشویی از طریق انجام عملیات 
مالی در صورتی که به واســطه عامل خــارج از اراده 
مرتکب قصدش معلق بماند مشــمول ماده )1۲۲( 
قانون مجازات اسلامی - مصوب 1۳۹۲- خواهد بود. 
ماده 15- آیین  نامه اجرایی این قانون توســط وزارت 
امور اقتصادی و دارایی بــا هماهنگی وزارتخانه های 
دادگستری، اطلاعات، کشــور، امورخارجه، صنعت، 
معدن و تجارت و بانک مرکزی جمهوری اســلامی 
ایران ظرف سه ماه از تاریخ لازم الاجراشدن این قانون 

به تصویب هیأت وزیران خواهد رسید.

معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر 
ریاست جمهوری خبر داد:

 رئیس جمهوری 
روز چهارشنبه به روسیه می رود

ایرنــا|  معــاون ارتباطــات و اطلاع رســانی 
دفتــر ریاســت جمهوری گفت: حســن روحانی 
رئیس جمهوری به دعوت رسمی همتای روس خود 
روز چهارشنبه این هفته به روسیه سفر می کند. پرویز 
اسماعیلی با اعلام این خبر در حساب توییتری خود 
نوشت: »روحانی برای سفری یکروزه جهت شرکت 
در اجلاس سه جانبه روسای جمهوری ایران، روسیه 
و ترکیه درخصوص سوریه، به شهر سوچی روسیه 

سفر می کند.«

رئیس سازمان بسیج مستضعفین خبر داد: 

ساخت منازل ۲۴۲ روستای 
زلزله زده سرپل ذهاب تا ازگله 

مهر|  رئیس ســازمان بسیج مســتضعفین از 
ســاخت منازل ۲۴۲ روســتای زلزله زده »سرپل 
ذهاب« تــا »ازگله« با کمک بســیجیان خبر داد. 
سردار غلامحســین غیب پرور در حاشیه مراسم 
تجدید میثاق بسیجیان با آرمان های امام راحل)ره( 
به مناسبت آغاز هفته بسیج گفت: یکی از وظایف 
بسیج الگوسازی است، بسیج پتانسیل و توانمندی در 
الگوسازی و شبکه سازی دارد. رئیس سازمان بسیج 
مستضعفین ســپس به اقدامات بسیج درخصوص 
زلزله زدگان اشاره کرد و افزود: در حدفاصل »سرپل 
ذهاب« تا »ازگله« طبق آماری که به بنده داده شده 
است، ۲۴۲ روستا وجود دارد که بسیجیان عمران از 
روز دوم یا ســوم زلزله در این روستاها حاضر شده و 
شناسنامه تهیه کردند، که ما در احداث منازل آنها 

کمک کنیم.  
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میز سیاست

حمله همزمان قالیباف
 به اصولگراها و اصلاح طلبان 

ایسنا نوشت: محمدباقر قالیباف شهردار سابق تهران 
و عضو فعلی مجمع تشــخیص مصلحت نظام، دیروز 
با حضور در دانشــگاه علم و صنعت، به آسیب شناسی 
جریان های سیاسی کشور پرداخت. او در این سخنرانی، 
اگرچه اصلاح طلبی را نیاز جامعه امروز نامید اما به بیان 
ایراداتی پیرامون این جریان پرداخت و بخشــی از آن 
را وبال مردم خواند. او البته بعنوان یک چهره اصولگرا 
اصولگرایان را نیز از انتقادات خود مصون نگذاشــت. او 
گفت: اصولگرایی می توانســت خواست های انقلاب 
اســلامی را محقق کند اما نتوانست. بعد جنگ مسیر 
برای حرکت فراهم بود. اگر ۲ رکن مهم داشته باشیم 
یکی مردم اســت و اصولگرایی. این جریان شعار مردم 
باوری را داد امــا در عمل به آن باور نداشــت و اعتقاد 
قلبی به مردم بــاوری در این جریان سیاســی نبود. 
قالیباف ادامه داد: نواصولگرایی با فرهنگ پدرخواندگی 
ساخته نمی شود؛ نواصولگرایی پدرخوانده نمی خواهد. 
هیچ کس دیگر حق ندارد به عنوان پیشکسوت جلوی 
بروز این ظرفیت عظیم جوانان باانگیزه و پخته را ســد 
کند. چون همیشه مانع نیروهای جوان و توانمند شدیم.

او همچنین دربــاره املاک نجومــی گفت: املاک 
نجومی دروغی بیش نیســت. طرح کردن این مسأله 
از ابتدا سیاســی بود اما اولین کســی که از دادستانی 
درخواست رســیدگی کرد خود بنده بودم، نگفتم این 
قوم من است یا برادر من اســت. من تا الان هم پیگیر 
هستم. گفتند دو هزار میلیارد تومان تخلف در املاک 
نجومی صورت گرفته امــا در آخرین پیگیری های قوه 
قضائیه نشان داد که رقم مطرح شده کمتر از 6 میلیارد 
تومان است. این همان جوسازی است که نمی خواهد 
بگذارد کار به درســتی پیش برود. قالیباف گفت: بنده 
هرجا مسئول بودم به دور از تعصبات سیاسی هرکس 

که در چارچوب نظام بوده را به کار گرفتم. معاونت من در 
شهرداری از اصلاح طلبان بودند اما امروز همان ها را به 
جرم این که با من کار کردند از شهرداری بیرون ریختند. 

تعطیل کردن خط ۷ مترو هم سیاسی است.
راز سکوت عارف در مجلس

 از زبان خودش
خبرآنلاین نوشــت: محمدرضا عارف با بیان برخی 
می گویند چرا فراکسیون امید سکوت می کند؟، گفت: 
درحالی که ما با شــعار »امید و آرامش« آمدیم. شاید 
برخی تصور می کنند باید هــر روز صدای تذکر و نطق 
عارف از مجلس شنیده شود؛ اما وقتی وزرا جواب تلفن 
مرا می دهند و من در این تماس ها می توانم مشکلی را 
حل کنم، چرا بایــد از طریق تریبون علنی مجلس با او 

صحبت کنم؟
او با بیان این که ما ائتلاف نانوشــته ای را در  سال ۹۲ 
با جریان اعتدال داشــتیم که در این مســیر، حضور و 
تلاشــمان خوب بود، گفت: راهبردی که در دهه ۹۰ و 
قبل از  ســال ۹۲ آغاز کردیم، راهبرد اخلاق، عقلانیت 
و خرد جمعی بود که در  ســال ۹۲ در حمایت از آقای 
روحانی و بعد از آن حمایت از دولــت او بروز یافت. در 
دور اول از نامزدی ایشــان حمایت کردیم و در دور دوم 
نیز انصافا اصلاح طلبان سنگ تمام گذاشتند؛ شورایعالی 
سیاست گذاری علی رغم نقدهایی که داشت، ایشان را 
نامزد خود کرد و اکثر اعضای فراکسیون امید؛ بیش از 
5۰-۴۰ سخنرانی در حمایت از ایشان انجام دادند. ما 
به این نتیجه رسیده بودیم که دولت تدبیر و امید دولت 
برآمده از گفتمان اصلاحات است و اگر نقدی هم هست، 
باید از موضع رفع مشــکلات و انتقاد دلسوزانه باشد. 
عمدتا تلاشمان این اســت که این انتقادات رسانه ای 
نشود، چرا که آنها را نقدهای درون خانواده ای می دانیم و 
با ابزار مختلف آن را به گوش دولت می رسانیم. پیغام به 
آقای ربیعی هم یک بحث خصوصی و خودمانی بود که 

متاسفانه رسانه ای شد و کار خوبی هم نبود. صحبتی که 
بین ما رد و بدل شد، یک تذکر جدی و دوستانه به دولت 
بود؛ بالاخره دولت باید به مطالبات مردم و مجلس توجه 
کند. عارف گفت: بحمدالله ایــن روزها رفت وآمدم به 
صداوسیما کم شده است، اما قبلا هر موقع که می رفتم 
جز رابطه صمیمی و عذرخواهی از نگاه یک طرفه این 
ســازمان چیزی از آنها ندیدم. شاید باید از صداوسیما 
تشــکر کنیم، چون رفتار انها درنهایت به سود جریان 

اصلاحات تمام می شود.
مشایی با قرار کفالت آزاد شد

تسنیم نوشــت: اسفندیار رحیم مشــایی که صبح 
دیروز به دنبال احضاریه قبلی در شعبه چهارم بازپرسی 
دادسرای فرهنگ و رسانه حضور یافته بود، با قرار کفالت 
آزاد شد. براســاس احضاریه ارسال شــده، توهین به 
مسئولان، تصرف غیرقانونی اموال دولتی و نشر اکاذیب 
به قصد تشویش اذهان عمومی، اتهامات مشایی است. 
مشایی که برای حضور در دادسرا مهلت پنج روزه داشت، 
صبح دیروز در دادســرا حاضر شد تا توضیحات خود را 
ارایه کند. وی با صدور قرار کفالت توسط شعبه چهارم 
بازپرسی دادسرای فرهنگ و رســانه، آزاد و از دادسرا 

خارج شد.
عضو جمنا:  اصولگراها هیچ گاه

 دنبال کنار زدن ناطق نوری نبودند
عضو جبهه مردمی نیروهای انقلاب با بیان این که 
قرار نیست جمنا تشکیلاتی در عرض دیگر تشکیلات 
اصولگرا باشد در مورد بازگشت ناطق نوری به جبهه 
اصولگرایان گفت: آقای ناطق نوری به تدریج کنار کشید 
و نیروهای اصولگرا هم نمی توانستند معطل بمانند. 
سیدمحمد حسینی وزیر ارشــاد دولت احمدی نژاد 
درباره بازگشــت ناطق نوری نیز گفــت: او خودش از  
سال ۸۴ از جامعه اصولگرایان کنار کشید و اصولگرایان 
نمی توانستند معطل بمانند. اصولگرایان هیچ گاه به 

دنبال کنــار زدن آقای ناطق نــوری نبودند و همواره 
ایشان را به عنوان یک شخصیت موثر قبول داشتند اما 
خود ایشان از یک مقطعی کنار کشیدند و گرنه ایشان 
در رأس هماهنگی های نیروهای انقلاب بودند تا  سال 
۸۴ و حتی مدتی بعد از آن این همراهی را داشتند اما 
از آن  سال خود آقای ناطق نوری به تدریج کنار کشید 
و خب ناچار نیروهای اصولگرا نمی توانســتند معطل 
بمانند بلکه می بایســت با افراد دیگــر کار را به پایان 

می بردند.  
روایتی از دیدار ذوالنوری

 با حجت الاسلام کروبی
ایلنا|  ۲ نماینــده مجلس ضمن تأییــد دیدار 
حجت الاســلام ذوالنوری با حجت الاسلام مهدی 

کروبی گفتند که از جزییات این دیدار اطلاع ندارند.
محمد کاظمی در واکنش به انتشار خبری در مورد 
دیدار اخیر حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری نماینده 
اصولگرای قم با حجت الاسلام والمســلمین مهدی 
کروبی اعــلام کرد: آنچنان که از شــنیده ها مطلع 

هستم این دیدار انجام شده است.
نایب رئیس کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس 
شورای اســلامی همچنین یادآور شد: طبیعتا در 
جریان جزییات بیشتری از این جلسه نیستم اما فرضا 

آقای کروبی نیز برگزاری دیدار را تأیید کرده اند.
عضو کمیته رفع حصر فراکســیون امید مجلس 
شورای اسلامی در پاسخ به سوالی درمورد این که آیا 
قادر به تأیید این خبر به صورت مستقل است، گفت: 

بله، دیدار انجام شده است.
مصطفی کواکبیان دیگر نماینده اصلاح طلب و از 
اعضای کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس نیز در پاسخ به ســوالی در مورد تأیید خبر 
دیدار ذوالنوری با کروبی گفت: صرفا مطلعم که این 

دیدار انجام شده اما از جزییات آن باخبر نیستم.
توصیه های رئیس مجلس برای حذف کنکورپارلمان

شاید اگر مرکز سنجش را منحل کنند، 
مسأله کنکور حل شود

ایسنا|  علی لاریجانی در مراسم تودیع و معارفه 
رئیس جدید کتابخانه مرکزی دانشگاه تهران گفت: 
گسترش دانشگاه ها زیاد است و به نظر بنده برخی 
روی حســاب و کتاب هم گسترش پیدا نکرده اند، 
ضمن این که روش کنکور هــم معضل جدیدی 
را در کشور ایجاد کرده است لذا باید اختیاراتی به 
دانشگاه ها داده شود تا بتوانند افراد فاضل را انتخاب 
کنند به خصــوص در مقاطع تحصیلات تکمیلی 
و دکترا که آسیبی که در سایر مقاطع ایجاد شده 
تا قســمت های بالاتر نیاید. زمانی تصویب کردیم 
کنکور برداشته شود اما سازوکار آن در وزارتخانه ها 

ســامان نیافت. وی با خنده خطاب به نهاوندیان 
گفت: شاید اگر آقای نهاوندیان بانی شوند و بروند 
مرکز ســنجش را منحل کنند این مســأله حل 
شود، تا آنها هستند نمی توانند بگذارند این مشکل 
حل شود. لاریجانی خاطرنشان کرد: به نظر بنده 
دانشگاه ها می توانند افراد را از نظر علمی انتخاب 
کنند و این حرف سنجیده ای است و سپس تمرکز 

بیشتری بر کیفیت کار علمی داشته باشند.
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: فکر می کنم 
با مرکز ســنجش و وزارت علوم هم اگر کار شــود 
می توان به فرمول عاقلانه ای که براساس شرایطی 

افراد را انتخاب کند دست یافت.
وی در پایــان درباره اداره کــردن هیأت امنایی 
دانشگاه ها، بیان کرد: به نظر بنده اگر کارها متمرکز 
انجام شود و قوه ابتکار دانشگاه ها از بین نرود درست 

اســت لذا توصیه می کنم متناســب با اختیارات 
هیأت امنا از ظرفیت ها استفاده و براساس شرایط 

هم تصمیم گیری شود.

عضو هیأت رئیسه کمیسیون آموزش مجلس: 
پرونده دانشجویان بورسیه بسته شد 

تســنیم| عضو هیأت رئیســه کمیســیون 
آموزش با اشــاره به حضور وزیر علوم در جلســه 
دیروز این کمیســیون به تشــریح آخرین روند 
پیگیری پرونده های بورسیه دانشجویی پرداخت. 
حجت الاسلام علیرضا سلیمی افزود: آقای غلامی با 
تکذیب اعداد و رقم هایی که از تعداد افراد بورسیه 
توسط برخی آمارسازها مطرح می شد اعلام کرد 
که تعداد کل افرادی که به دلیل مشکل بورسیه از 

تحصیل محروم شده بودند تنها ۲1 نفر بوده است.
عضو هیأت رئیسه کمیسیون آموزش مجلس با 
اشــاره به روند ثبت نام دیگر دانشجویان بورسیه 
در دانشــگاه ها تصریح کرد: از تعــداد ۳6۰۰ نفر 
دانشجوی بورسیه تنها 1۰۰ نفر تاکنون مراحل 
جانمایی شان انجام نشده که این افراد نیز در صف 
جانمایی و ثبت نام هستند و مشکل خاصی سر راه 
این افراد نیست؛ بنابراین پرونده بورسیه با ثبت نام 
این افراد بسته خواهد شد. حجت الاسلام سلیمی 
تأکید کرد: امروز و با توضیحات صریح وزیر علوم 
درباره پرونده بورســیه ها برای ما روشن شد که 
عده ای از این پرونده تنها برای عقده گشایی های 
سیاســی بهره برداری کرده اند و بــه گفته مقام 
معظم رهبری در حق دانشــجویان بورسیه ظلم 

شده است. 


